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Informativní zpráva  

o vyřízení dotazů, připomínek a podnětů občanů ze zasedání Zastupitelstva města Brna 

č. Z9/10 konaného dne 10. října 2023 

________________________________________________________________________________ 

Klára Burešová:    

Dobrý den. Tak, já tady dneska jsem, abych podávala de facto formou nějakého dokumentárního 

zachycení pravdivých údajů a souvislostí, které s tím vystěhováním jdou, v té stejné posloupnosti, tak 

jak pan starosta Maleček, s úsměvem na tváři, tady se prezentuje, tak já bych ráda Vám ukázala, kam 

sahá ta jeho malost, nebo spíše neomalenost, pana starosty, protože mé věci skončily, on tady minule 

prostřednictvím nějakého tabletu ukazoval, jak měla paní Burešová zaskládaný byt. Dobře, měl by Vám 

ukázat, v jakém stavu dneska ten exekuční byt, kde skončily moje věci, jsou. Ten prostor je celý 

zaskládaný, až do stropu, je to přízemní byt na Hvězdové 22. Já jsem žádala, minulý pátek, aby mi ho 

zpřístupnili. Mezitím jsem si pořídila také fotodokumentaci. Na stěně, až do výše stropu, je plíseň. Tam 

samozřejmě na té stěně jsou uložené mé věci. Když jsem si to fotila, tak paní Němcová, která je 

pověřená k té exekuci, tak řekla, že si tam nemám co fotit. Ta fotodokumentace tady je, je nahranej  

i audiozáznam z toho hovoru. A když jsem je žádala, v pondělí, o zpřístupnění znova toho prostoru, že 

bych si chtěla vzít nějaké zimní oblečení, že se nám trošku ochladilo, tak mi bylo řečeno, že nemám 

nárok, že ten přístup mi bude umožněn jednou za 14 dní, po dobu 20 minut. Žádný zákon neříká, že by 

Vám mohl pronajímatel zamezit přístup k osobním věcem. Ale pan Maleček dokazuje, že lze obcházet 

zákony i tímto způsobem, kdy už v minulém období, kdy mě taky stěhovali, mi znemožnili přístup k těm 

věcem, a dokonce mi ten prostor vykradli. Sprostým způsobem mi ten prostor vykradli. Teďkon eště 

další věc. Já jsem požádala o znovupřidělení toho svého bytu, který dali okamžitě a střelhbitě  

do nabídky, jako volný byt. Ten byt, kde byl můj kocour zvyklý a má teď zdravotní potíže, i kůli tomu, že, 

ano, změna prostředí u koček bývá spojená s nějakým stresem. Požádala jsem oficiální cestou  

o přidělení toho stejného bytu, byl mi ten byt odmítnut, že mi nebude přidělen. Žádám teďkon 

zastupitelstvo, aby se seznámilo se soudním rozsudkem, teda spisem, spisový materiál  

zn. 53C44/2020, kde je, z března, podaná žaloba na obnovu řízení. Teďkon jsem proti tomu podávala 

odvolání, protože soudce se se soudním vykonavatelem na schodišti, takzvaně neformální cestou, 

domluvili. Soudní rozhodnutí o tom, že ta žaloba byla zamítnutá, byla doručena až poté, co byl výkon 

soudu proveden. Výkon toho vystěhování. Teď už je to zase v odvolání, prostřednictvím právního 

zástupce, a bude zpětně skutečně nějakým způsobem doloženo, že ta exekuce byla neoprávněná. 

Proto žádám magistrát, paní primátorko, Vaše de facto vědomě, nebo, či nevědomě, spoluúčast na tom 

vystěhování je prezentovaná tím, že každá žaloba na vyklizení má právní doložku, kde Vy máte svůj 

podpis. Díky tomu Vašemu podpisu se de facto tak nějak podílíte na tom, že ty lidi na té ulici končí. 

Protože městská část od doby, kdy je novelizace zákona, od roku 2014, umožňuje pronajímateli, aby 

soudní vyklizení realizoval bez přivolání soudu, tak Vy využijete námitky, městská část má možnost  

se těmi námitkami zaobírat, byly tam uvedené relevantní důvody, pro které měla ta samotná výpověď 

být zamítnuta. To, že to skončilo v soudní síni, soudní proces probíhá, tak já Vás žádám, jako 

primátorku, abyste zajistila, že ten volný byt, Merhautová 13, byt č. 17, bude vyjmut z nabídky volných 

bytů, protože se domáhám soudní cestou spravedlnosti. Pravda je taková, že ta neoprávněnost té 

výpovědi, postavená na instalaci sítě, ochranné, proti holubům, neměla … 

 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 

Paní Burešová, já se omlouvám, už jste výrazně překročila ten časový limit. Já jsem Vás nechala 

promluvit, Vy sem chodíte každé zastupitelstvo, my ty Vaše argumenty známe. 

 

Klára Burešová: 

Je to vidět asi, že je to neúčinné. 
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JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 

A já mohu jenom, pouze konstatovat, že prostě je postupováno podle soudního rozhodnutí, které je  

i vykonatelné. Jinak by ten výkon rozhodnutí nemohl být proveden. Paní náměstkyně Podivinská. 

 

Ing. Karin Podivinská, náměstkyně primátorky: 

Já zareaguji jenom krátce. Paní Burešová, 25. září v 15.00 hod. jsme měli domluvenou schůzku  

a Vy jste na ni nepřišla. Chtěli jsme řešit tyto věci, a ani jste se neomluvila, bez omluvy jste se prostě 

nedostavila.   

 

Reakce Ing. Karin Podivinské, náměstkyně primátorky: 

Na základě požadavku paní Burešové v bodě 2) Dotazy, připomínky a podněty občanů, vzneseném  

na zasedání ZMB č. Z9/10, kdy sdělila: „…žádám Vás, jako primátorku, abyste zajistila, že ten volný 

byt, Merhautova 13, byt č. 17, bude vyjmut z nabídky volných bytů, protože se domáhám soudní cestou 

spravedlnosti…“, se v kanceláři náměstkyně primátorky pro bytovou problematiku, Ing. Karin 

Podivinské, uskutečnila dne 23. 10. 2023 schůzka. Paní Burešová opakovaně požadovala přidělení 

zmiňovaného bytu a odmítá krizové bydlení, které jí bylo nabídnuto ze strany MMB, s odůvodněním, že 

její kocour je nemocný a ona by byla ráda, kdyby dožil v původním bytě. Vzhledem k tomu, že byt je 

svěřen městské části Brno-sever, která má pravomocné rozhodnutí soudu o vyklizení zmiňovaného 

bytu, vedení města respektuje toto rozhodnutí. Paní Burešová nepřipouští žádné jiné řešení než návrat 

do původního bytu, který bude nadále vymáhat soudní cestou. 

 

P. Ing. Josef Stuchlý SJ, kněz v kostele Nanebevzetí Panny Marie, Kozí 684/8, Brno: 

Jmenuji se Josef Stuchlý, jsem knězem v kostele Nanebevzetí Panny Marie, je to bod 35) v dnešním 

programu, kde žádáme Vás o příspěvek na opravu lavic. Je to z toho důvodu, že to jsou nejstarší věci 

v tom kostele a sedávali v tom, vlastně pamatuje to obranu města Brna před Švédy. Sedával tam  

Raduit de Souches, Martin Středa, Vaši předcházející, konšelé, tehdy se jim říkalo, dneska jste 

zastupitelé, a my to už opravujeme 4 roky. Teď se událo to, že když jsme rozebrali to, co bylo určeno 

na tento rok, tak se ukázalo, že je tam přítomna dřevomorka, v nějakém roštu, který to podpírá, a z toho 

důvodu, že to tvoří nějaký konstrukční celek s dalšími lavicemi, tak proto žádáme o tyto peníze, které 

jsou v bodu 35). A samozřejmě, že taky se spolupodílíme vlastně penězi na těch opravách. Takže 

prostě, abyste to schválili. 

 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 

Budete mít samozřejmě možnost vystoupit i u bodu 35), pokud byste tady zůstal, pokud ne, tak 

zastupitelé slyšeli, co jste měl na srdci tadyktomuto bodu. 

 

Stanislava Džamová: 

Já jsem Stanislava Džamová z Brna-Bosonohy a já se vyjadřuji k bodu č. 7), Rekonstrukci ZEVA  

pro stavbu 3. kotle. A já chci, aby se ten kostel postavil proto, protože v budoucnosti, pokud budeme 

členy EU, a EU chce zakázat skládkování a oni nám platí za to, že ten odpad spalujeme, tudíž je to 

nejlevnější energie, kterou můžeme sehnat. A taky to nebude znečišťovat ovzduší kvůli emis, kvůli tomu, 

že to bude splňovat emisní limity pro rok 2030. A musíme být méně závislí na plynu… 

 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 

Já se omlouvám, dejte si mikrofon trošku víc k ústům, my Vás, rukou, když si ho takhle, mechanicky, 

dáte trošku dolů, tak my Vás budeme lépe slyšet. Perfektní. 
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Stanislava Džamová: 

Dobře. Já jsem pro to, aby se ZEVO, ZEVO Brno v SAKO rekonstruovalo a postavil se ten 3. kotel. 

Proto, protože to bude splňovat emisní limity pro rok 2030, bude to, ostatní části, jihomoravský, jakože 

ostatní části Jihomoravského kraje platí SAKU za to, že ten odpad pro ně pálí. Tudíž je to levná energie, 

dodávají nám teplo, dodávají nám energii a my musíme být méně závislí na energii z Ruska  

a takovýchtěch míst. A taky bude to splňovat emisní limity. Emisní limity, bude to dobré pro Brno, bude 

to spalovat odpad, jo. Aj už je schválena dotace 2,5, 2,8 miliardy Kč. A všechny ty plány, které byly 

vytvořeny, už jsou schválené a všechno je go, až na to, že tam je potřeba, aby to zastupitelstvo schválilo. 

A to je asi všechno. 

 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 

Perfektně, děkuji. Tak jak jsem říkala Vašemu předřečníkovi, budete se moci vyjádřit ještě v bodě 7), 

začneme ho projednávat v 9:30. Pokud byste tady nebyla, tak si to budeme samozřejmě pamatovat,  

co jste nám řekla.  

 

Jiří Kohoutek: 

Jmenuji se Jiří Kohoutek a jako občan města Brna bych chtěl vyjádřit velmi vážné znepokojení  

nad informacemi, které pronikly do tisku, že se chystá zastavení výstavby 3. kotle ve spalovně SAKO 

Brno. Chtěl bych na všechny zastupitele apelovat s tím, že když se podíváte na aktuální situaci ve světě, 

na zhoršující se situaci na Středním východě, tak jakékoliv zařízení, které sníží naši závislost na zemním 

plynu a na jeho dovozu, zařízení, které spaluje odpady, zastavovat v dnešní době, když už je schválená 

dotace, mně přijde jako rána pod pás brněnských občanů. Zvažte prosím, zvažte prosím, že argumenty, 

které zaznívají v tisku, jsou naprosto zástupné. Odpadu v tédle republice bude vždycky na spalování 

dost. A co se týče emisní, emisí z té spalovny, každá dodávka parkující na náměstí Svobody, každý 

špatně řízený kotel v Brně způsobí mnohem větší emise, než způsobí celá spalovna. Skutečně, věřte 

mi, věnuji se tomu profesně celý život a vím, o čem mluvím. Děkuji mnohokrát a doufám, že zastupitelé 

rozhodnou ve prospěch občanů města Brna. 

 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 

Opět opakuji, budeme ten bod projednávat v 9:30. Bude fajn, když si vyslechnete i argumenty přímo  

od zastupitelů a od odborníků, nikoli jenom to, co se píše v tisku. Tak, poprosíme dalšího občana,  

je-li takový, který by chtěl promluvit v tomto bodě? Není tomu tak, takže ukončuji projednání bodu č. 2) 

a budeme pokračovat bodem č. 24). 

_________________________________________________________________________________ 

 

 

 

 

 

 

 

 

Z podkladů odpovědné řešitelky zpracovala:  

Jana Sovová  

Organizační odbor MMB 
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